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PRO 98
De heer Korevaar en de heer Lentink
 
  

Geachte heren Korevaar en Lentink,

Op 24 augustus 2020 heeft uw fractie schriftelijke vragen gesteld, op grond van artikel 
42 van de Organisatieverordening van de gemeenteraad, met betrekking tot groen in de 
kernen. Wij beantwoorden uw vragen als volgt:

Vraag 1 Bent u met ons eens dat de eerdere keuze om voor het onderhoud van 
gemeentelijk groen zo veel mogelijk in te zetten op gras niet de optimale was?
Antwoord: Gazon als groenvoorziening is inderdaad niet bevorderlijk voor de 
biodiversiteit. Destijds is hiervoor gekozen vanwege bezuinigingen en de slechte staat 
van de beplanting. In 2021 starten we met een nieuw maaibestek, waar we 
nadrukkelijk hebben gekeken naar mogelijkheden om gazon om te vormen naar 
minder intensief te maaien kruidenrijk gras om de biodiversiteit te vergroten.

Vraag 2. Welke mogelijkheden ziet u om ook in particuliere tuinen de hoeveelheid 
groen te vergroten, bijvoorbeeld naar voorbeeld van het “Tuiny Forests”-initiatief 
van IVN?
Antwoord: Het initiatief van IVN is goed. De Tuiny Forests worden in particuliere tuinen 
aangelegd. De tuineigenaar kan zelf in overleg met IVN deze Tuiny Forest aanleggen. 
Vanuit de gemeente kunnen we via de website onze inwoners attenderen op deze 
mogelijkheid en benoemen in het toekomstige beleidsplan biodiversiteit. Naar ons idee 
kan met de juiste communicatie een even groot effect bereikt worden. Op de website 
van IVN staat precies beschreven hoe een pakket met heesters, bomen en zaden te 
bestellen is. Bovendien is een stap voor stap plantinstructie en een handleiding voor 
het onderhoud op de website te vinden. 

Vraag 3. Welke mogelijkheden ziet u om, wellicht met het “Tuiny Forests”-
initiatief of vergelijkbaar, op afzienbare termijn ook de hoeveelheid groen in de 
kernen te vergroten?
Antwoord: Vanuit klimaatadaptatie en het vergroten van de biodiversiteit werken we 
aan het vergroenen van de kernen. Onlangs is op initiatief van Plaatselijk belang 
Barneveld Centrum gestart met het aanleggen van geveltuintjes. Juist in het stenige 
centrum van Barneveld worden stenen verwijderd en groen aangebracht. Bij het 
bouwen van nieuwe woonwijken als Bloemendal wordt meer ruimte geboden aan 
groen in de buurt. 



Blad 2 

Vraag 4. Heeft de gemeente in beeld wat de conditie is van het huidige totaal aan 
bomen in onze gemeente en wordt er in onderhoudsplannen rekening gehouden 
met weersextremen, door middel van bijvoorbeeld snoeiwerkzaamheden?
Antwoord: De gemeente heeft redelijk in beeld wat de conditie is van ons 
bomenbestand. Jaarlijks voeren we boomveiligheidscontroles uit. Als daaruit blijkt dat 
een boom in slechte conditie verkeerd of zelfs een gevaar oplevert, grijpen we in. Dit 
kan via  een kapaanvraag of door het snoeien van de boom zodat de omgeving weer 
veilig is. De huidige weersomstandigheden – zoals we pasgeleden met de storm 
hebben mogen meemaken – zijn extremer. Dit komt steeds vaker voor.  Een 
zomerstorm is altijd gevaarlijk en kan een aanslag zijn op de bomen. De bomen zitten 
dan vol in blad en de combinatie van regen en veel wind maakt de takken heel zwaar, 
die ook bij een gezonde boom dan vervolgens kunnen bezwijken. In het onderhoud kun 
je daar preventief niet veel aan doen.

Vraag 5. Ook op particulier terrein bevinden zich bomen die bij hevige storm 
gevaar kunnen opleveren voor paden en wegen. Op welke wijze is daarvoor de 
perceeleigenaar verantwoordelijk en heeft de gemeente hierin een signalerende 
c.q. handhavende rol?
Antwoord: De particuliere boomeigenaar is verantwoordelijk voor de bomen op zijn of 
haar perceel. Zij hebben ook een zorgplicht voor de bomen. Vanuit de gemeente 
signaleren we soms gevaarlijke situaties en attenderen we de boomeigenaar hierop. 
We hebben geen handhavende rol.

Vraag 6. Wordt er bij aanplant van nieuw groen rekening gehouden met het 
huidige weerbeeld en voor typen gekozen die daar beter tegen bestand zijn? 
Antwoord: Per locatie wordt gekeken naar de best passende soort. Hierbij houden we 
rekening met verschillende factoren, zoals grondsoort, (ondergrondse)ruimte, 
biodiversiteit, gevoeligheid voor plagen en esthetische waarde. Bij nieuwe aanplant 
kijken we ook zoveel mogelijk  naar het soort wat tegen extreme droogte kan of hevige 
nattigheid, maar dat is niet altijd mogelijk. Ook houden we rekening met meer 
diversiteit. Gekeken wordt naar bomen en heesters die insecten en  vogels aantrekken 
om de biodiversiteit te vergroten.

Met een toename van weersextremen zien we langdurige periodes van droogte en 
hevige regenval steeds vaker terugkomen in het weerbeeld. Dit heeft effect op het 
bestaande groen in onze gemeente. Sommige bomen kunnen beter met droogte om 
gaan, andere soorten minder. Tijdens de storm die Barneveld onlangs teisterde werd 
zichtbaar wat de combinatie van droogte, regen en veel wind voor gevolgen kan 
hebben.

Met vriendelijke groet,
burgemeester en wethouders,

H.F.B. van Steden  dr. J.W.A. van Dijk
secretaris burgemeester


